
     Protokoł Nr XVII  
 
z  przebiegu obrad XVII sesji Rady Gminy Pabianice z dnia 30 stycznia 2008 r.  
 
Obrady sesji rozpoczęły się o godz. 10,00 w Urzędzie Gminy Pabianice.  
 
 
W obradach sesji uczestniczyli radni Rady Gminy Pabianice, obecni zgodnie z załączoną listą 
obecności stanowiącą zał. nr 1 do niniejszego protokołu.  
Na ustawowy stan radnych Rady Gminy Pabianice 15 radnych – w sesji uczestniczyło 14 
radnych , nieobecny usprawiedliwiony  radny Z. Stasiak.   
 
Skład Rady przedstawia się następująco: 
 
1. Figiel Roman 
2. Golewski Andrzej  
3. Gąsiorek Krzysztof 
4. Jaksa Arkadiusz 
5. Jaros Henryka  
6. Józefczyk Justyna  
7. Kalinowski Henryk 
8. Kelnerowski Józef  
9. Kociołek Piotr  
10. Lubowicka Maria  
11. Muszczak Marek  
12. PieluŜek BoŜena  
14. Szafrański Henryk  
 
W sesji uczestniczyli  Wójt Gminy Pabianice H. Gajda, W-ce Wójt Gminy E. Adamczyk, 
Sekretarz Urzędu J. Słubik , Skarbnik Gminy M. Nowicka , dyrektorzy szkół z terenu gminy 
Pabianice obecni zgodnie z załączona listą obecności stanowiącą załącznik nr 1 do protokołu,   
Prezes Zarządu Związku Nauczycielstwa Polskiego Gminy Pabianice U. Kolanek, inspektor 
ds. oświaty w gminie Pabianice A. Roszko, a takŜe sołtysi z terenu gminy Pabianice obecni 
zgodnie z załączoną  listą obecności stanowiącą zał. nr 2 do protokołu przedstawiającą się w 
sposób następujący: 
 

1. Forc Eugeniusz 
2. Fater BoŜena  
3. Sulej Grzegorz 
4. Szafrański Henryk 
5. Szafran Janina  
6. Owczarek Teresa 
7. Komorowski Wiktor 
8. Szczesik Andrzej 
9. Lewandowski Wacław  
10. Jarmakowski Wojciech 
11. Nowak Mirosław 
12. Rychłowska Cecylia  
13. Kowal Mariola 
14. Baran Andrzej  



15. Szczerkowski Krzysztof 
16. Urbańska Mariola  
17. Wojda Ryszard  
 
 
Ad. pkt. 1.  
 
Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy R. Figiel, powitał wszystkich przybyłych i 
przedłoŜył proponowany porządek obrad XVII sesji Rady Gminy.  
 
Ad. pkt. 2.  
 
Protokoł z XVII sesji Rady Gminy Pabianice został przyjęty bez uwag i poprawek w 
głosowaniu – jednomyślnie.  
 
Ad. pkt. 3.  
 
Proponowany porządek obrad XVII sesji został przyjęty w głosowaniu jednomyślnie bez 
poprawek i przedstawia się w sposób następujący:  
 

1.  Otwarcie obrad XVII  sesji. 
2. Przyjęcie protokołu z  XVI    sesji Rady Gminy Pabianice. 
3. Zatwierdzenie porządku obrad. 
4. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 
5. Informacja Wójta o pracy Urzędu Gminy za rok 2007.  
6. Informacja Przewodniczących Komisji o pracy między sesjami i przedłoŜenie planów 

pracy na rok 2008.  
7. PrzedłoŜenie projektu budŜetu gminy Pabianice na 2008 rok.  
 
8. Dyskusja.  
 
9.Interpelacje radnych.  
10.Podjęcie uchwał w sprawach : 
 
A/ uchwalenie budŜetu gminy Pabianice na 2008 rok – uchwała Nr XVII/A/2008  
B/  planu pracy Rady Gminy Pabianice na rok 2008 – uchwała Nr XVII/B/2008  
C/  planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Pabianice  rok 2008 – uchwała Nr XVII 
/C/2008  
D/ zmiany Uchwały Nr XIV/89/ 2007 z dnia 29 października 2007 r. w sprawie określenia 
wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2008 r. – Uchwała Nr XVII/ D/ 
2007  
E/ uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
na rok 2008 – uchwała Nr XVII/E/2007  
F/ uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2008 r 
11. Odpowiedzi na interpelacje. 
12. Wolne wnioski i sprawy róŜne. 
13. Odczytanie i przyjęcie wniosków złoŜonych do Komisji Uchwał i Wniosków. 
14. Zamknięcie obrad sesji. 
 
 



Ad. pkt. 4.  
 
Do Komisji Uchwał i wniosków powołano radna J. Józefczyk i radną H. Jaros.  
Radne wyraziły zgodę na pracę w Komisji. Skład Komisji został zatwierdzony w głosowaniu 
13 głosami za przy 1 głosie wstrzymującym się. 
 
 
Ad. pkt. 5.  
 
Wójt Gminy przedłoŜył informacje o pracy Urzędu Gminy za rok 2007 . 
Informacja w załączeniu do niniejszego protokołu jako zał. nr 3.  
 
Ad. pkt. 6 
 
Przewodniczący Komisji złoŜyli informację  o pracy Komisji od ostatniej sesji.  
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej poinformowała, Ŝe Komisja , której przewodniczy 
odbyła między sesjami posiedzenia, na których opracowała plan pracy i plan kontroli.  
 
Przewodnicząca przedłoŜyła plan kontroli wraz z planem pracy Komisji , który przedstawia 
się następująco: 
 
 

 

MIESI ĄC 
 

 

TEMAT 

Styczeń I.  Przygotowanie planu pracy i planu kontroli Komisji Rewizyjnej na rok 2008. 

Luty 

 

Kontrola stanu organizacyjnego i kadrowego w placówkach oświatowych 
 

I.  Kontrola stanu organizacyjnego i kadrowego w placówkach oświatowych na 
terenie Gminy (dział 801 -  oświata i wychowanie, dział 854 – edukacyjna opieka 
wychowawcza). 

 

II.  Opracowanie materiału pokontrolnego oraz ewentualnych uwag i zaleceń. 
  Opiniowanie materiałów na sesję. 

 
 

 
 
Marzec 

 

Kontrola działalności finansowej oraz gospodarowania majątkiem  
w placówkach oświatowych 

 
I.  Kontrola działalności finansowej oraz gospodarowania majątkiem w placówkach 

oświatowych na terenie Gminy (w tym inwentaryzacja, koszty ogrzewania). 
 
II.  Opracowanie materiału pokontrolnego oraz ewentualnych uwag i zaleceń. 

 Opiniowanie materiałów na sesję. 
 

 
Kwiecień 

 

Analiza wykonania budŜetu za rok 2007. 



Procedowanie nad wnioskiem w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy  
 

I.  Opiniowanie wykonania budŜetu Gminy za 2007 r. Kontrola realizacji 
interpelacji i wniosków składanych przez radnych, sołtysów i mieszkańców, 
umorzenia podatkowe. 

 

II.  Opracowanie materiału pokontrolnego oraz ewentualnych uwag i zaleceń. 
Uchwalenie wniosku do RIO w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy za 2007 r. 

 Opiniowanie materiałów na sesję. 
 

 
 
Maj 

 

Gospodarowanie środkami przyznanymi z budŜetu gminy, rezerw i nadwyŜki 
budŜetowej w dziale 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, rozdział 
92105 – Pozostałe zadania w zakresie kultury (ZPiT „Bychlewianka”) i rozdział 
92108 – Filharmonie, orkiestry, chóry i kapele  
 
I.  Gospodarowanie środkami przyznanymi z budŜetu gminy, rezerw i nadwyŜki 

budŜetowej w dziale 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, 
szczególnie rozdział 92105 – Pozostałe zadania w zakresie kultury (ZPiT 
„Bychlewianka”) i rozdział 92108 – Filharmonie, orkiestry, chóry i kapele. 

 

II.  Opracowanie materiału pokontrolnego oraz ewentualnych uwag i zaleceń. 
  Opiniowanie materiałów na sesję. 

 

 
Czerwiec 

 

Kontrola wydatków w Urzędzie Gminy w Pabianicach – dział 750 – 
Administracja publiczna rozdział 75023 – Urzędy gmin 
 

I.  Kontrola wydatków w Urzędzie Gminy w Pabianicach – dział 750 – Administracja 
publiczna rozdział 75023 – Urzędy gmin  

 
II.  Opracowanie materiału pokontrolnego oraz ewentualnych uwag i zaleceń. 

   Opiniowanie materiałów na sesję. 
 

Lipiec Przerwa wakacyjna 
 
Sierpień 

 

Kontrola wykonania uchwał wprowadzających zmiany w budŜecie za I półrocze 
2008 r. 
 

I.  Kontrola wykonania uchwał wprowadzających zmiany w budŜecie za I półrocze 
2008 r. 

Opracowanie materiału pokontrolnego oraz ewentualnych uwag i zaleceń.         
Opiniowanie materiałów na sesję. 

 
 

Wrzesień 

 

Ocena wykonania budŜetu za I półrocze 2008 r. na podstawie sprawozdania 
Wójta Gminy  
 
I.  Kontrola wykonania budŜetu za I półrocze 2008 r. na podstawie sprawozdania 

Wójta Gminy. 
      Opracowanie materiału pokontrolnego oraz ewentualnych uwag i zaleceń. 

Opiniowanie materiałów na sesję. 
 

 

 
Październik 

 

Kontrola prawidłowo ści udzielania dotacji z budŜetu gminy dla organizacji 
pozarządowych 



 

I.  Kontrola prawidłowości udzielania dotacji z budŜetu gminy dla organizacji 
pozarządowych. 

       Opracowanie materiału pokontrolnego oraz ewentualnych uwag i zaleceń. 
Opiniowanie materiałów na sesję. 

 

 
Listopad 

 

Organizacja wypoczynku letniego dzieci i młodzieŜy 
 

I.  Kontrola GOPS w zakresie realizacji wydatków na wypoczynek dzieci i młodzieŜy 
oraz realizację programu profilaktyki alkoholowej. 

      Opracowanie materiału pokontrolnego oraz ewentualnych uwag i zaleceń.. 
      Opiniowanie materiałów na sesję. 

 
  

Grudzień 
  

 

Ocena i analiza pracy własnej Komisji Rewizyjnej 
 

I.  Podsumowanie pracy własnej w tym ocena skuteczności działań za rok 2008. 
Opracowanie planu pracy na rok 2009. 
 

II.  Wstępna analiza projektu budŜetu na rok 2009. 
Zgłoszenie wniosków, uwag i poprawek do przedłoŜonego projektu budŜetu. 
Opiniowanie materiałów na sesję.  
 

 
 

 
Przewodniczący Rady R. Figiel zabierając głos wniósł uwagę do planu pracy Komisji i 
powiedział, Ŝe Komisja Rewizyjna nie musi do swojego planu wprowadzać tematów 
opiniowania materiałów na sesję Rady Gminy, poniewaŜ kaŜdy z członków Komisji 
Rewizyjnej, jest równieŜ członkiem innej Komisji. Ponadto Przewodniczący Rady zwrócił 
uwagę, Ŝe ujęcie tematu opiniowania  sprawozdania z wykonania budŜetu za rok 2007 w 
miesiącu kwietniu , moŜe okazać  się terminem zbyt  późnym , trafniej byłoby temat ten 
wprowadzić w miesiącu marcu.  
 
Przewodnicząca Komisji Z. Kasperska poinformowała , Ŝe Komisja Rewizyjna, której 
przewodniczyła równieŜ w poprzedniej kadencji  temat sprawozdania z wykonania budŜetu  
zawsze podejmowała   na początku miesiąca kwietnia i wniosek do RIO w sparwie udzielenia 
,  bądź nie udzielenia absolutorium z Wykonania budŜetu  zawsze wypracowała w 
wymaganym terminie. JeŜeli chodzi o opiniowanie materiałów, Komisja równieŜ się tą 
tematyką zajmowała zawsze i jeŜeli będzie w dalszym ciągu go realizowała  będzie to 
adekwatne do jej pracy.  
 
Przewodniczący  Komisji Samorządowo-Społecznej i Organizacyjnej Rady Gminy H. 
Kalinowski poinformował , Ŝe Komisja S. S i O między sesjami odbyła dwa posiedzenia . 
Jedno z nich było wspólnym posiedzeniem wszystkich Komisji Rady w temacie analizy 
projektu budŜetu na rok 2008, natomiast drugie zgodnie z planem pracy odbyło się w temacie  
przyjęcia informacji o wypoczynku zimowym dzieci  i młodzieŜy , zatwierdzeniu przez 
komisję  planu pracy Komisji na rok 2008 , a takŜe analizy projektów uchwał , mających być 
przedmiotem obrad najbliŜszej sesji Rady.  
PrzedłoŜony plan pracy Komisji Samorządowo-Społecznej i Organizacyjnej przedstawia się 
następująco: 
 
 



PLAN PRACY KOMISJI SAMORZ ĄDOWO-SPOŁECZNEJ i ORG. NA 2008 r. 
 
 
Lp Tematyka posiedzenia  Termin 
1. 1. Analiza projektu budŜetu gminy na rok 2008. 

2. Przyjęcie informacji  na temat organizacji wypoczynku zimowego dzieci i 
młodzieŜy w szkołach. 
3. Sprawy róŜne / analiza materiałów na sesję/  

Styczeń 

2. 1. Funkcjonowanie opieki zdrowotnej w gminie Pabianice na tle zmian 
organizacyjnych i bazowych. 
2. Opracowanie koncepcji wypoczynku letniego dzieci i młodzieŜy.  
2. Sprawy róŜne / analiza materiałów na sesję/ 

Luty 

3. 1. Analiza sprawozdania z wykonania budŜetu gminy Pabianice za rok 2007 - 
spraw dot. kompetencji komisji. 
2.Przyjęcie informacji  o organizacji planowanego wypoczynku letniego dzieci 
i  młodzieŜy z uwzględnieniem udziału organizacji pozarządowych 
3. Sprawy róŜne / analiza materiałów na sesję/ 

Marzec 

4. 1.Informacja na temat działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za 
ubiegły rok i planowane działania na rok 2008.  
2.Sprawy róŜne / omówienie materiałów na sesję Rady Gminy/  

Kwiecień  

5. 1. Przyjęcie informacji o planowanych inwestycjach i remontach w szkołach 
oraz o strukturach organizacyjnych szkół podstawowych i Gimnazjum. 
Posiedzenie  wspólne z K. Gosp. Finans.  
2. Sprawy róŜne /analiza  materiałów na sesję/ 

Maj  

6. 1.Stan rozwoju kultury / Dom Ludowy, KGW / wraz z bibliotekarstwem na tle 
istniejącej bazy w gminie Pabianice. 
2. Sprawy róŜne / analiza materiałów na sesję/ 

Czerwiec 

7. Przerwa wakacyjna Lipiec 
8. Komisja wyjazdowa / Posiedzenie wspólne z K Gosp. Finans.  

1.Ocena  stanu przygotowań placówek oświatowych do rozpoczęcia nowego 
roku szkolnego 2008/09.  
2. Sprawy róŜne / analiza materiałów na sesję 

Sierpień 

9. 1. Informacja na temat działalności Gminnej Orkiestry D ętej i zespołu Pieśni i 
Tańca „Bychlewianka” 
2. Analiza sprawozdania z wykonania budŜetu gminy Pabianice  
3. Sprawy róŜne / analiza materiałów na sesję/ 

Wrzesień 

10. 1.Stan bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie gminy Pabianice z 
uwzględnieniem ruchu drogowego. 
2. Przyjęcie informacji o przygotowaniu do akcji zima przede wszystkim w 
odniesieniu do dróg krajowych, wojewódzkich i powiatowych. 
3. Sprawy róŜne / analiza materiałów na sesję rady gminy 

Październik 

11. 1.Podsumowanie działalności sportowej w gminie Pabianice za rok 2008.  
2. Sprawy róŜne / analiza materiałów na sesję rady gminy/ 

Listopad 

12. 1. Opracowanie planu pracy na rok 2009. 
2. Wstępna analiza projektu budŜetu na rok 2009. 

Grudzień  

  
 
 
Przewodniczący Komisji Gospodarczo- Finansowej K. Gąsiorek  poinformował , Ŝe Komisja 
Gospodarczo- Finansowa odbyła dwa posiedzenia , jedno wspólne z innymi Komisjami Rady 
w temacie analizy projektu budŜetu na rok 2008.  
Drugie natomiast w temacie funkcjonowania transportu zbiorowego na terenie gminy 
Pabianice.  
PrzedłoŜony przez Przewodniczącego Komisji Gospodarczo- Finansowej plan pracy Komisji 
na rok 2008 przedstawia się następująco: 
 

PLAN PRACY KOMISJI  GOSPODARCZO-FINANSOWEJ    NA    ROK 2008 



 
 

Lp. Tematyka posiedzenia  Termin 
1.  1. Analiza projektu budŜetu gminy Pabianice na 2008 r.  

2. Funkcjonowanie transportu zbiorowego na terenie gminy Pabianice. 
Styczeń 

2. 1. Ocena stanu rolnictwa w gminie Pabianice z uwzględnieniem  urządzeń 
melioracyjnych  / z udziałem sołtysów/  
2. Łowiectwo – szkody wyrządzane przez zwierzynę wolno Ŝyjącą. 

Luty 

3. 2.Analiza sprawozdania z wykonania budŜetu gminy Pabianice za rok 2007 . 
 

Marzec 

4. 1. Stan ściągalności podatków za rok 2007 , opłat za wodę , ilość zwolnień 
podatkowych i ich wartość.  

Kwiecień 

5.  1. Wspólne posiedzenie z Komisją Sam. Społ. i Organizacyjną 
na temat planowanych inwestycji i remontów w szkołach oraz o strukturach 
organizacyjnych szkół.  

Maj 

6. 1. Stan bezpieczeństwa na drogach , stan dróg, rowów przydroŜnych , oświetlenia 
ulicznego  - posiedzenie wyjazdowe.  
 

Czerwiec 

7.  Przerwa wakacyjna Lipiec 
8. Ocena realizacji inwestycji w placówkach oświatowych i zabezpieczenie dowozu 

dzieci – wspólne posiedzenie z Komisją Sam. Społ. i Org.  
Sierpień  

9. 1. Analiza sprawozdania z wykonania budŜetu za I półrocze 2008 r. 
2.Stan bazy lokalowej placówek słuŜby zdrowia na terenie gminy Pabianice.  

Wrzesień  

10. 1. Zapoznanie się z wnioskami złoŜonymi  do projektu budŜetu gminy Pabianice na 
rok 2009  
2. Przygotowanie do „akcji zima „ / drogi powiatowe, wojewódzkie i  krajowe/ . 

Październik 

11. 1. Analiza materiałów na sesję Rady Gminy.  Listopad  
12. 1. Wstępna analiza projektu budŜetu gminy Pabianice. 

2. Opracowanie planu pracy na rok 2009  
Grudzień  

 
 
Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju P. Kociołek poinformował, Ŝe 
Komisja Ochrony Środowiska i Rozwoju odbyła 3 posiedzenia w tym jedno wspólne 
połączone z innymi Komisjami Rady , dwa następne  posiedzenia dotyczyły : 
tematu Ochotniczych StraŜy PoŜarnych – uzyskania wyjaśnień od przedstawicieli Zarządu 
Oddziału Gminnego Związku  OSP na nurtujące Komisję pytania , opracowania pisma do 
Ministerstwa Rolnictwa i Rozwoju Wsi  w sprawie zmiany punktacji wniosków o 
pozyskiwanie funduszy europejskich .  
PrzedłoŜony przez Przewodniczącego Komisji plan pracy na rok 2008 stanowi zał. nr  4 do  
protokołu.  
 
Przewodniczący Rady  R. Figiel zwrócił uwagę na to , aŜeby Przewodniczący Komisji 
Gospodarczo-Finansowej i Komisji Ochrony Środowiska wzięli pod uwagę zorganizowanie 
wspólnych posiedzeń w tych tematach, które  pokrywają się  w  przedłoŜonych planach pracy 
Komisji, a takŜe w przypadku kiedy będzie analizowany temat dot. Ochotniczych StraŜy 
PoŜarnych  na posiedzenie zaprosić Prezesów jednostek OSP , nie ograniczać się tylko do 
zaproszenia przedstawicieli Zarządu Gminnego OSP. 
Przewodniczący zaaprobowali powyŜsze uwagi. 
 
Ad. pkt. 7.  
 
 
Skarbnik Gminy zabierając głos w temacie projektu budŜetu Gminy na rok 2008 
poinformowała , Ŝe projekt budŜetu został przedłoŜony radnym w miesiącu listopadzie.  



PrzedłoŜony projekt budŜetu stanowi zał. nr 5 do protokołu. 
 
Komisje Rady  dokonały analizy i wypracowały wnioski do projektu budŜetu , na podstawie 
których została dokonana autopoprawka do projektu budŜetu.  
Skarbnik Gminy przedstawiła autopoprawkę do projektu budŜetu na rok 2008 , opracowana w 
wyniku zgłoszonych wniosków Komisji i Wójta Gminy.  
Autopoprawka przedstawia się w sposób zapisany poniŜej i stanowi takŜe pisemny odrębny 
załącznik nr   6 do protokołu.  
 
                 
 
                      „                  Autopoprawka do projektu budŜetu  
                                                          na 2008 r.  
 
 
W wyniku posiedzenia wspólnej komisji Rady Gminy Pabianice i wspólnych głosowań  
nad poprawkami przedstawionymi do budŜetu gminy Pabianice na 2008 r. wprowadza się 
następujące zmiany : 
 
1. Zwiększa się plan wydatków w dziale 600- Transport i łączność, rozdz. 60016- Drogi 

publiczne gminne, § 6050- wydatki inwestycyjne jednostek budŜetowych  o kwotę  
112.000 zł. na budowę drogi w Górce Pabianickiej w kierunku Świątnik. 

2. Zmniejsz się plan wydatków w dziale 750-Administracja publiczna , rozdz. 75023-Urzędy  
Gmin- wydatki bieŜące o kwotę 4.000 zł. 

3.   Zmienia się plan wydatków w dziale : 754-Bezpieczeństwo publiczne i ochrona     
      przeciwpoŜarowa w następujący sposób: 

a) wprowadza się rozdział 75421- Zarządzanie kryzysowe i tworzy rezerwę w kwocie 
30.000 zł. 

b) dokonuje się zmiany w rozdziale 75412-Ochotnicze straŜe poŜarne  
wykreślając § 6050 – wydatki inwestycyjne jednostek budŜetowych- 140.000 zł, a  
wprowadza się § 6230-dotacje celowe z budŜetu na finansowanie lub dofinansowanie  

           kosztów realizacji inwestycji i zakupów inwestycyjnych jednostek nie zaliczanych do  
           sektora finansów publicznych- 100.000 zł, oraz tworzy się rezerwę w § 4810  
           w kwocie 40.000 zł na remonty straŜnic. 
3. Zmienia się plan wydatków w dziale : 801-Oświata i wychowanie , w rozdziale 80101 

Szkoły podstawowe w następujący sposób: 
- zmniejsza się plan wydatków w § 4010 –wynagrodzenia osobowe pracowników o 

kwotę 103.555 zł,  w § 4110-składki na ubezpieczenia społeczne o kwotę 19.188 zł 
§ 4120-składki na fundusz pracy –2.536 zł. 

- zmienia się rezerwę w tym rozdziale zmniejszając ją o kwotę 82.721 zł 
była 240.000 zł, a pozostaje w kwocie 157.279 zł . Z kwoty 157 279 zł przeznacza się 
40.000 zł na remonty w szkołach a 117.279 na wynagrodzenia i pochodne od 
wynagrodzeń tj. 50.000 zł odprawy emerytalne, 67.279 zł na : nagrody jubileuszowe, 
urlopy zdrowotne. 
 

4. Zwiększa  się plan wydatków w dziale 854- Edukacyjna opieka wychowawcza, rozdział  
85412- Kolonie i obozy oraz inne formy wypoczynku dzieci i młodzieŜy szkolnej, 
§ 4810 – rezerwy o kwotę 10.000 zł, oraz w rozdziale 85415 –Pomoc materialna dla 
uczniów zwiększając wydatki bieŜące o kwotę 20.000 zł z przeznaczeniem na stypendia  
za dobre wyniki w nauce i sporcie. 



 
5. Zwiększa się plan wydatków w dziale  921-Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego,  

Rozdz. 92195- Pozostała działalność , wprowadza się § 4270- zakup usług remontowych  
na kwotę 85.000 zł na remont Domu Ludowego w Bychlewie. 

6. Zmniejsza się wydatki w dziale 926-Kultura fizyczna i sport, rozdz. 92601-obiekty 
sportowe , wydatki bieŜące o 45.000 zł , które przeznaczone były na renowacje boiska 
sportowego w Piątkowisku. 

7. Zwiększa się wydatki Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska o kwotę 54.000 zł 
W rozdziale 90095-Pozostała działalność, w § 6110-wydatki inwestycyjne funduszy 
celowych w podziale na poszczególne zadania inwestycyjne. 
 

8. Utworzoną rezerwę w rozdziale Urzędy Gmin w kwocie 70.000 zł, w części opisowej          
     zaznacza się 50.000 zł na odprawy emerytalne, 20.000 zł na dodatki specjalne i nagrody  
     Wójta”.        
 
 
W dyskusji zabrał głos radny A. Jaksa , który nawiązał do wniosku ze wspólnego posiedzenia 
Komisji z dnia 16 stycznia br.,  a dotyczył wycofania kwoty zapisanej w projekcie budŜetu na 
budowę boiska sportowego w Piątkowisku – tj. 45 tys. zł. , ale tylko do czasu kiedy warunki 
boiska sportowego w Bychlewie pozwolą na korzystanie z  tego boiska . Wówczas do 
budŜetu naleŜy wprowadzić inwestycję remontu boiska w Piątkowisku.  
 
Radny zapytał w jaki sposób będzie realizowana  wówczas ta inwestycja.  
 
Skarbnik Gminy poinformowała, Ŝe  zostanie przedłoŜona Radzie Gminy uchwała w sprawie 
dokonania zmian w budŜecie gminy , w której zaproponuje się przesunięcie  środków  z 
nadwyŜki budŜetowej  na realizacje inwestycji budowy boiska w Piątkowisku.  
 
Skarbnik Gminy odwołała się do wniosku ze wspólnego posiedzenia Komisji z dnia 16 
stycznia br. a dotyczącego zwiększenia środków w budŜecie gminy o kwotę 20 tys. zł. na 
stypendia naukowe dla dzieci i młodzieŜy. Poinformowała, Ŝe stypendia takie przyznaje się   
 „ za osiągnięcia w nauce i sporcie  ”, poniewaŜ tak jest sporządzony regulamin dot. 
przyznawania tych stypendiów.  
 
Radna Z. Kasperska zabierając głos postawiła wniosek, aby w dz. 754 roz. 75412 § 6050 
powrócić do zapisu w I wersji tj. tak jak zostało przedłoŜone w projekcie budŜetu 
przedłoŜonym radnym w miesiącu listopadzie . 
 
Przewodniczący Rady przypomniał wniosek , który został wypracowany na posiedzeniu 
wspólnym Komisji dnia 16 stycznia br. : 
„ w wydatkach na inwestycje w § 6050 – dotacja – rozbudowa jednostki OSP Gorzew – 100 
tys. zł. kwotę  40 tys. zł przenieść do § 4810 -  rezerwa.   
 
Ponadto zapoznał Radę Gminy  z pismem Zarządu Oddziału Gminnego Związku OSP z 
posiedzenia z dnia 25 stycznia 2008 r. , który  na tym posiedzeniu dokonał oceny stanu 
organizacyjnego i bojowego oraz przygotowania do realizacji planowanej inwestycji na tle 
realizacji uchwały Zarządu sprzed dwóch lat w tym zakresie w OSP Gorzew.  
W przedłoŜonym piśmie jest między wniosek Zarządu Gminnego do Rady Gminy o 
zabezpieczenie niezbędnych środków finansowych na wsparcie rozbudowy straŜnicy OSP 



Gorzew na warunkach takich samych jak do tej pory były wspierane działania społeczne w 
zakresie rozbudowy i modernizacji OSP naszej gminy tj. w postaci dotacji.  
Pismo stanowi zał. nr 7 do niniejszego protokołu. 
Innych wniosków nie zgłoszono .  
 
Przewodniczący Rady poddał do głosowania wniosek zgłoszony przez radną  Z. Kasperską 
aby w dz. 754 roz. 75412 § 6050 projektu budŜetu  powrócić do zapisu w I wersji .  
Za wnioskiem opowiedziało się 7 radnych , przy 7 głosach przeciwnych.  
Wniosek upadł z powodu braku wymaganej większości. 
Więcej głosów w dyskusji nad projektem budŜetu nie było. 
 
Ad. pkt. 9.  
 
Z interpelacjami do Wójta Gminy wystąpili radni A. Jaksa i radny H. Kalinowski.  
Radni wystąpili w imieniu mieszkańców wsi Piątkowisko o umocnienie odcinka drogi 
gminnej od końca nawierzchni bitumicznej w Piątkowisku / „śabieniec” / do granicy gminy 
tj. ok. 300 m.  
 
Więcej interpelacji nie zgłoszono.  
 
Przewodniczący Rady zarządził kilkuminutową przerwę w obradach.  
 
Po 10 minutowej przerwie Przewodniczący Rady R. Figiel wznowił obrady i przystąpił do 
realizacji pkt. 10 porządku obrad tj. podjęcia uchwał.  
 
Ad. pkt. 10. 
 
Komisja Uchwał i Wniosków kolejno przedkładała Radzie Gminy projekty uchwał będące 
przedmiotem obrad sesji.  
 
Pierwszym przedłoŜonym projektem uchwały był projekt w sprawie uchwalenia budŜetu 
gminy na rok 2008.  
 
Do  przedłoŜonego  projektu uchwały radni nie zgłosili Ŝadnych uwag i wniosków.  
 
Przewodniczący Rady poddał Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu gmin y na rok 
2008 do głosowaniu , w wyniku , którego za Uchwałą Nr XVII/103/2008 w powyŜszej 
sprawie została podjęta w głosowaniu 13 głosami za , przy 1 głosie przeciwnym.  
 
Uchwała Nr XVII/104/2008 w sprawie  planu pracy Rady Gminy Pabianice na rok 2008 
została  podjęta  w głosowaniu 14 głosami za, bez głosów przeciwnych i bez głosów 
wstrzymujących się. 
 
Przed przystąpieniem  do realizacji ppkt. c / pkt. 10 dot. przyjęcia planu kontroli Komisji 
Rewizyjnej Przewodniczący Rady postawił wniosek o dokonanie zmian w porządku obrad i 
odłoŜenie głosowania nad planem kontroli Komisji Rewizyjnej na następnej  sesji Rady 
Gminy, z uwagi na to, Ŝe radni nie otrzymali wcześniej proponowanego planu kontroli, nie są 
z nim zapoznani.  
 



Przewodnicząca Komisji Z. Kasperska poinformowała, Ŝe projekt planu  kontroli był 
wcześniej opracowany i radni mieli moŜliwość zapoznania się z nim , poza tym dla Komisji 
Rewizyjnej byłoby korzystnie , aby plan został przyjęty,  wówczas zaplanowana praca 
Komisji mogłaby przebiegać bez zakłóceń.  
 
Przewodniczący Rady poddał do głosowania wniosek o odłoŜenie głosowania nad uchwałą w 
sprawie planu  kontroli Komisji Rewizyjnej na następną   sesję  Rady Gminy.  
 
Za wnioskiem opowiedziało się 4 radnych przy 8 głosach przeciwnych i 2  głosach 
wstrzymujących się.  
Wniosek upadł.  
 
Przewodnicząca Komisji odczytała plan kontroli Komisji Komisji na rok 2008 . 
Plan kontroli zapisany jest przy pkt. 6 porządku obrad niniejszej sesji .  
 
Przewodniczący Rady R. Figiel zabierając głos powiedział, Ŝe po zapoznaniu się z 
przedłoŜonym planem nasuwają mu się pewne uwagi.  
UwaŜa , Ŝe kontrole Komisji nie powinny polegać na porównywaniu stanów z rokiem  np. 
2006 ,tak jak zapisane zostało w jednym z punktów  planu . Kontrole przeprowadzane wstecz 
według niego nie mają sensu, powinny zamykać się w danym roku, poniewaŜ Komisja juŜ 
przeprowadzała takie same kontrole na bieŜąco w danym roku . 
NaleŜy teŜ zwrócić uwagę i uściślić niektóre punkty w planie kontroli np. czy odpowiednim 
zapisem będzie kontrola z wykonania budŜetu. Komisja Rewizyjna zajmuje się 
sprawozdaniem z wykonania budŜetu i sporządza wniosek do Regionalnej Izby 
Obrachunkowej o udzielenie , bądź nie absolutorium Wójtowi Gminy Pabianice z wykonania 
budŜetu gminy.  
 
Radna Z. Kasperska – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej zabierając głos powiedziała, Ŝe 
radni Rady Gminy nie legitymują się wiedzą z zakresu prawa i administracji i nie muszą na 
wielu rzeczach się znać, jeŜeli chodzi o trafne sprecyzowanie danego zapisu, czy nadania 
właściwego nazewnictwa. Radna powiedziała teŜ , Ŝe właśnie napotyka na trudności tego 
typu, co kto rozumie pod danym nazewnictwem. 
Odniosła się do zapisu w planie kontroli tj.  obejmujących rok 2006 , przypomniała , Ŝe 
kadencja tej rady rozpoczęła się w listopadzie 2006 , stąd kontrola miesiąca listopada i 
grudnia 2006.  
Przewodnicząca Komisji powiedziała takŜe , Ŝe radni za mało korzystają ze szkoleń. 
 
Przewodniczący Rady odnosząc się do powyŜszego przypomniał, Ŝe Przewodniczący 
Komisji, szczególnie Rewizyjnej mają moŜliwość uczestniczenia w szkoleniach , poniewaŜ 
przysyłane są do Biura Rady Urzędu Gminy zaproszenia do wzięcia udziału w takich 
szkoleniach. 
Radna Z. Kasperska pełniła  juŜ funkcję przewodniczącej Komisji Rewizyjnej w poprzedniej 
kadencji i uczestniczyła w takich szkoleniach. Kadencji bieŜącej były juŜ zorganizowane dwa 
szkolenia dla wszystkich radnych w Urzędzie Gminy , które prowadzone były przez 
przedstawiciela Regionalnej Izby Obrachunkowej ,  szkoleniem , które miało miejsce w Łodzi 
dla Przewodniczących Komisji Rewizyjnych nie było zainteresowania  z uwagi na 
niedogodny termin .  
Przewodniczący Komisji zwrócił takŜe uwagę na to , Ŝe po roku pracy  Komisja Rewizyjna 
nie przedłoŜyła  sprawozdania z odbytych kontroli.  



Przewodniczący Rady poprosił, aby takie sprawozdanie przedłoŜone zostało na sesji Rady 
Gminy w miesiącu lutym . Punkt ten zostanie wprowadzony do porządku obrad XVIII sesji 
Rady Gminy Pabianice.  
 
Przewodniczący Rady uwagi do planu pracy Komisji Rewizyjnej przedłoŜone powyŜej 
przedłoŜył w postaci wniosków tj: 
 
1/  Kontrole Komisji nie powinny polegać na porównywaniu stanów z rokiem poprzednim   
2/ Wszystkie kontrole rozpoczęte w danym roku kalendarzowym  powinny zamykać się w 
tym samym roku. 
 
Radna M. Lubowicka zabierając głos postawiła wniosek o odłoŜenie głosowania na planem 
pracy Komisji  na następnej sesji .  
 
Przewodnicząca Komisji Z. Kasperska postawiła wniosek o powołanie specjalnego zespołu 
do opracowania planu kontroli Komisji Rewizyjnej.  
 
Radny A. Jaksa sprzeciwił się powoływaniu odrębnego zespołu do opracowania planu 
kontroli Komisji Rewizyjnej , stwierdził , Ŝe mogłoby to doprowadzić do niebezpiecznego 
precedensu. 
 
Radny K. Gąsiorek wnioskował o zakończenie dyskusji nad tematem planu Komisji 
Rewizyjnej .  
 
Przewodniczący Rady poddał do głosowania wniosek najdalej idący  w tej kwestii  zgłoszony 
przez radną  M. Lubowicką  o odłoŜenie głosowania nad planem pracy Komisji  Rewizyjnej 
na następną  sesję Rady Gminy.  
 
Za wnioskiem opowiedziało się 7 radnych przy 6 głosach przeciwnych i 1 głosie 
wstrzymującym się. 
Wniosek przyjęto.  
 
Za wnioskiem radnej Z. Kasperskiej o powołanie zespołu do spraw opracowania planu 
kontroli Komisji Rewizyjnej rada opowiedziała się w głosowaniu  11 głosami przeciw przy 1 
głosie wstrzymującym się.  
 
Komisja Uchwał i Wniosków – radna H. Jaros przedłoŜyła kolejny projekt uchwały będący 
przedmiotem obrad sesji.  
Był to projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XIV/89/2007 z dnia 29 października 
2007 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2008 .  
W wyjaśnieniu do projektu uchwały podaje się , Ŝe zmiany dokonuje się w załączniku nr 2 w 
związku z wkradnięciem się błędu cyfrowego w rubryce „ inne systemy zawieszenia osi 
jezdnych ”… była wpisana kwota 11.425 , a winna być „ 1.425 ”.  
Uchwała Nr XVII/105/2008 w powyŜszej sprawie została podjęta w głosowaniu  14 głosami 
za, bez głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących się.  
 
Uchwała Nr XVII/106/2008 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2008 została podjęta w głosowaniu 14 
głosami za, bez głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących się.  
 



Uchwała Nr XVII/107/2008 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania 
Narkomanii na rok 2008 została podjęta w głosowaniu 14 głosami, bez głosów przeciwnych i 
bez głosów wstrzymujących się.  
 
Podjęte Uchwały w powyŜszych sprawach znajdują się w załączeniu do protokołu obrad sesji 
od nr  8 do nr 12.  
 
Ad. pkt. 11.  
Nie   realizowano. 
 
 
Ad. pkt. 12.  
 
W wolnych wnioskach i sprawach róŜnych radny M. Muszczak zapytał, czy jest juŜ 
zatrudniony gospodarz w Domu Ludowym w Bychlewie.  
 
Radny A. Golewski wnioskował o wprowadzenie głosowania imiennego na obradach sesji.  
 
Radny A. Jaksa w imieniu LKS „ Orzeł” w Piątkowisku przekazał zaproszenie dla wszystkich 
zainteresowanych na „ Mistrzostwa Gminy Pabianice w warcabach , które odbędą się dnia 10 
lutego 2008 r. w Klubie „Grafit” w Piątkowisku / remiza OSP/ Rozpoczęcie o godz. 15,00.  
 
Radna H. Jaros  zwróciła się z prośbą o interwencję u właściciela drogi w sprawie naprawy 
nawierzchni odcinka drogi / krańcówka autobusowa 265 / w Pawlikowicach . 
 
Radny P. Kociołek poinformował, Ŝe zwrócili się do niego mieszkańcy Piątkowiska  z 
pytaniami dot. trasy S- 14 . Czy są przewidywane ekrany wyciszające przy trasie. 
 
Następnie głos zabrała W- Ce Przewodnicząca Rady Gminy B. PieluŜek  , która zapoznała 
Radę Gminy z pismem , które wpłynęło od p. T. Prycy mieszkańca wsi Rydzyny . 
 
Kserokopia pisma znajduje się w załączeniu do niniejszego protokołu – zał. nr 13 
Mieszkaniec zwraca się z prośbą o odczytanie pisma na sesji Rady Gminy i zajęcia 
stanowiska Rady Gminy w sprawie sprzętu / koparko-odmularki/ , który był własnością 
Spółki Wodnej „ Dobrzynka”. 
 
Głos zabrał radny P. Kociołek , który przypomniał, Ŝe  Komisja Rewizyjna Rady Gminy 
zajmowała się juŜ tą sprawą , poniewaŜ Pan Pryca zwracał się z nią juŜ wcześniej do w/w 
Komisji Rady.  
Komisja stwierdziła, Ŝe nie moŜe się nią jednak zajmować , poniewaŜ  Spółka Wodna ma 
odrębna  osobowość prawną. 
 
Radny K. Gąsiorek mieszkaniec Rydzyn zabierając głos poinformował, Ŝe p. Pryca nie jest 
członkiem Kółka Rolniczego , poza tym temat ten był juŜ podejmowany wcześniej w Radzie 
Gminy, zainteresowany otrzymał odpowiedź.  
 
Radny A. Jaksa zaproponował, aby w powyŜszej sprawie ponownie wystosować pismo do 
zainteresowanego i wyjaśnić , Ŝe temat , który został przedłoŜony nie naleŜy do zakresu 
kompetencji Rady Gminy  w związku z  powyŜszym Rada nie moŜe się nim zajmować.  
 



 
Sołtys wsi Rydzyny M. Nowak zabierając głos poinformował, Ŝe zebranie wiejskie 
postanowiło, aby koparko odmularka do czasu utworzenia Spółki Wodnej w Rydzynach stała 
na placu w jego posesji. 
 
Rada Gminy upowaŜniła Przewodniczącego Rady do udzielenia odpowiedzi na skierowane 
pismo i zawarcia w nim treści zaproponowanej przez radnego A. Jaksę.  
 
Przewodniczący Rady zabierając głos poinformował, Ŝe wpłynęły do jego wiadomości pisma 
radnych Rady Gminy Pabianice ; Z. Kasperskiej i radnego A. Jaksy o wystąpienie z Klubu 
Radnych „NiezaleŜnych ”,  
oraz  pismo nadesłane z Programu Regionalnego podpisane przez dyrektora departamentu M. 
Bugajskiego  dot.  pozyskania środków z funduszy strukturalnych Unii Europejskiej przez 
Gminę Pabianice dot. budowy ośrodka zdrowia w Petrykozach – jest to odpowiedź , iŜ nie 
przewiduje się moŜliwości dofinansowania inwestycji polegającej na budowie nowego 
ośrodka zdrowia . Kserokopia pisma znak RO.III – Mbe -0723/2/07  z dnia 18.01.2008  
w załączeniu do protokołu zał. nr 14. 
 
Przewodniczący Rady złoŜył wniosek do Komisji Rewizyjnej o przedłoŜenie na przyszłej 
sesji Rady Gminy sprawozdania z przeprowadzonych  kontroli przez  Komisję w roku 2007.   
 
Ponadto zwrócił się do Wójta Gminy z pytaniem  dot. pracy lekarza w ośrodku zdrowia.  
ZłoŜył wnioski do Wójta o : 
 
1/ PrzedłoŜenie 3  wariantów moŜliwości  funkcjonowania sieci szkół w gminie Pabianice do 
2012 r.  
2/ PrzedłoŜenie wizji funkcjonowania słuŜby zdrowia na terenie gminy / publiczna , 
niepubliczna , czy własna / . 
 
Przewodniczący zapoznał Radę z pismem jakie zostało wypracowane na wniosek Komisji 
Ochrony Środowiska do Ministerstwa Rolnictwa i Rozwoju Wsi o dokonanie zmiany 
punktacji wniosków o przyznanie pomocy w ramach PROW na lata 2007 – 2013 , 
zaproponowanej w projekcie rozporządzenia Ministerstwa Rolnictwa i Rozwoju Wsi. 
Kserokopia pisma w załączeniu do protokołu – zał. nr 15. 
 
Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska P. Kociołek zabierając głos powiedział , Ŝe 
spotka się z Przewodniczącym Rady  w celu sporządzenia uzasadnienia do treści zawartej w  
w/w piśmie.  
 
 
Sołtys wsi Świątniki zwróciła się z prośbą o zamontowanie  wiaty przystankowej w 
Świątnikach na przystanku – „busa”,  
- wytyczenia przystanku „ na Ŝądanie” przy posesji nr 66 w Świątnikach. , 
- wyznaczenie  3 - 4  kursów autobusu „ bus” w godzinach 8, 30 - 12,00 w kierunku przez 
Petrykozy do ośrodka zdrowia. 
 
 
Sołtys wsi Gorzew wystąpiła z prośbą o ustawienie pojemników do selektywnej zbiórki 
odpadów w Gorzewie,  



a takŜe  ustawienie znaków drogowych zakaz wyprzedania na zakręcie i ustawienie w 
newralgicznych miejscach znaków  tzw. „ sierŜantów” . 
 
Sołtys wsi Piątkowisko A. Szczesiak wnioskował o ustawienie wiaty przystankowej przy 
stadionie LKS w Piątkowisku oraz zamontowanie wybitego  lustra   na skrzyŜowaniu w 
Piątkowisku prz stadionie LKS. 
 
Sołtys wsi Konin wnioskował o zamontowanie tablicy ogłoszeniowej na pograniczu wsi 
Konin- Majówka. 
 
Radna H. Jaros postawiła wniosek o naprawę  lustra na skrzyŜowaniu drogi w Pawlikowicach  
przy kościele.  
 
 
Wójt Gminy odpowiadając na pytania skierowane powyŜej udzielił odpowiedzi: 
 
- na pytanie radnego M. Muszczaka  dot. zatrudnienia gospodarza w Domu Ludowym w 
Bychlewie odpowiedział , Ŝe w miesiącu marcu będzie moŜliwość zatrudnienia pracownika 
poprzez  Urzędu Pracy z tzw. robót interwencyjnych,  
 
- w sprawie uczestnictwa w sesjach Rady Powiatu Pabianickiego  Wójt poinformował, Ŝe 
uczestniczy zawsze jeŜeli sprawy dotyczą gminy Pabianice,  
 
- w sprawie  zgłoszonej przez radna H. Jaros dot. naprawy nawierzchni drogi na przystanku w 
Pawlikowicach – wójt odpowiedział, Ŝe zgłosi do odpowiedniego zarządcy dróg , 
 
- w sprawie zgłoszonej przez radnego P. Kociołka dot. budowy drogi S-14  - Wójt 
odpowiedział, Ŝe zostało juŜ wystosowane pismo do Generalnej Dyrekcji dróg Krajowych i 
Autostrad Oddział w Łodzi w związku ze zgłoszoną wcześniej interpelacją radnych z tego 
terenu  z prośb ą  o doprowadzenie do spotkania przedstawiciela jednostki projektowej , na 
które otrzymaliśmy odpowiedź , Ŝe zostanie ono zorganizowane w momencie , w którym 
projektant i inwestor uznają , Ŝe zaawansowanie prac nad projektem pozwala na 
przedstawienie go zainteresowanym.  
 
- na pytanie Przewodniczącego Rady dot. zatrudnienia lekarza w ośrodku zdrowia w 
Petrykozach – wójt poinformował, ze będzie rozmawiał z dyrekcją  SP ZOZ w Pabianicach 
 
- na wniosek sołtys wsi Świątniki w sprawie przystanków autobusowych „ busa” i 
usytuowania wiaty przystankowej – wójt powiedział, Ŝe przekaŜe sprawę do Zarządcy Drogi .  
 
 
Ad. pkt. 13.  
 
Komisja Uchwał i Wniosków odczytała protokoł Komisji Uchwał i Wniosków z XVII sesji  
Rady Gminy Pabianice, który został przyjęty w głosowaniu – jednomyślnie.  
 
 
Ad. pkt.14.  
 
Przewodniczący Rady zamknął obrady XVII sesji Rady Gminy Pabianice. 



 
 
  
 
 
 
        Obradom sesji przewodniczył: 

  Przewodniczący Rady Gminy Pabianice  
 
   Roman Figiel  

Protokołowała: 
Urszula Czerwonka  


